
1-21/2013. szám

J e g y z ő k ö n y v

Készült: Kunbaja  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  2013.
szeptember  16-án  (hétfő)  1400 órai  kezdettel  Tataháza  község
Önkormányzatának  Képviselő-testületével  megtartott  együttes
üléséről.

Az ülés helye: Községháza tanácskozóterme.

Jelen vannak: Franzné Lakner Éva polgármester, dr. Lovas László, Pálosi
Jánosné, Szabó Erika képviselők (4 fő).

Állandó meghívottak részéről: Szöllősi Csaba jegyző
   Patocskai Tibor alpolgármester

Egyéb meghívottak részéről jelen vannak: Szommer Károly a Bácsalmási
Járási  Hivatal  vezetője,  Vörös  István  Tataháza  község
polgármestere,  dr.  Jagicza  Mónika  aljegyző,  Tataháza
község Képviselő-testületének tagjai (jelenléti ív szerint),
Mészáros  László  könyvelő,  Mogyorósiné  Pálosi  Tímea
mb.  intézményvezető,  Halászné  Piukovics  Erika  óvónő,
Szűcsné Kiss Anikó Zsuzsanna élelmezésvezető, Orlovácz
Lilla védőnő

N a p i r e n d   e l ő t t :

Franzné Lakner Éva polgármester: Köszönti a Képviselő-testületek együttes
ülésén megjelenteket, valamint Szommer Károlyt, a Bácsalmási Járási Hivatal
vezetőjét, Vörös Istvánt Tataháza község polgármesterét, dr. Jagicza Mónika
aljegyzőt, és Tataháza község Képviselő-testületének tagjait.  Megállapítja az
ülés határozatképességét, mivel 7 fő képviselő közül 4 képviselő jelen van. 
Bejelenti,  hogy  a  mai  ülés  jegyzőkönyvvezetője  Dudás  Tiborné
köztisztviselő, mellyel a Képviselő-testület 4 „igen” szavazattal, ellenszavazat
és tartózkodás nélkül egyetért. 
Jegyzőkönyv  hitelesítőnek  javasolja  dr.  Lovas  László  képviselőt,  amely
javaslattal a Képviselő-testület 4 igen szavazattal, tartózkodás nélkül egyetért.
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Javaslatot  tesz  az  ülés  napirendjére.  Javasolja,  hogy  a  meghívón  szereplő
napirendet tárgyalja a Képviselő-testület. azzal a módosítással, hogy az 1. és
2. napirendi pont tárgyalását cseréljék fel.

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  4  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

89/2013.(IX.16.) öh.  H a t á r o z a t
Képviselő-testületi ülés napirendjének elfogadása.

A Kunbaja Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a 2013. szeptember
16-i ülésének a napirendjét az alábbiak szerint fogadja el:

1./ Kunbajai Közös Önkormányzati Hivatal költségvetésének tárgyalása. 
     (Ezen napirendi pont Tataháza község Önkormányzatának Képviselő-
     testületével együttes ülésen kerül tárgyalásra.)
     Előterjesztő: Szöllősi Csaba jegyző

2./ Tájékoztatás a lejárt határidejű képviselőtestületi határozatok 
végrehajtásáról.

     Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester

3./ Az önkormányzat 2013. évi költségvetéséről szóló 4/2013.(III.4.) rendelet 
     módosítása
     Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester

4./ Beszámoló a 2013. évi költségvetés I. félévi végrehajtásáról
     Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester

5./ A Bácsalmási Többcélú Kistérségi Társulás tagintézmény tájékoztatója a 
     2012/2013-as tanévről és a 2013/2014-es tanév előkészítéséről.
     Előterjesztő: Tagintézmény vezető

6./ Beszámoló a „Szivárvány” Szociális Szolgáltató Központ 2012. évi 
     munkájáról
     Előterjesztő: Szabó Erika intézményvezető

7./  Előterjesztés  a  “Szivárvány”  Szociális  Szolgáltató  Központ  szakmai
programjának  és  mellékteteinek  (SzMSz,  Házi  rend),  valamint  a
Gyermekjóléti Szolgálat szakmai programjának módosítása

     Előterjesztő: Szabó Erika intézményvezető
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8./ Beszámoló a Védőnői szolgálat 2012. évben végzett munkájáról.
     Előterjesztő: Orlovácz Lilla védőnő

9./  Előterjesztés  az  önkormányzat  2013.  évre  vonatkozó  csatlakozásáról  a
Bursa Hungarica Önkormányzati Felsőoktatási Pályázati rendszerhez.

    Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester

10./ Bejelentések

11./ Egyebek
    

Vörös István Tataháza község polgármestere: Köszöntötte a megjelenteket.
Megállapította  Tataháza község Képviselő-testületének határozatképességét,
majd  a  Képviselő-testület  ülését  megnyitotta.  Javaslatot  tett  a
jegyzőkönyvvezető és a jegyzőkönyv hitelesítő személyére. A javaslatokat a
Képviselő-testület egyhangúlag elfogadta.
Napirendi  pontnak  a  Kunbajai  Közös  Önkormányzati  Hivatal
költségvetésének tárgyalását javasolta,  amelyet Tataháza község Képviselő-
testülete egyhangúlag elfogadott.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: A  napirendi  pontok  tárgyalása  előtt
bemutatja  Szommer  Károlyt,  a  Bácsalmási  Járási  Hivatal  vezetőjét,  majd
felkéri tájékoztatójának megtartására.

Barnáné dr. Jámbor Dominika és Halbländer József képviselő 1405 órakor a
Képviselő-testület ülésére megérkezett, ezzel a jelenlévő képviselők száma 6
főre emelkedett.

Szommer Károly a Bácsalmási Járási Hivatal vezetője: Már régóta szerette
volna megismerni a Képviselő-testületet, de azt a Kormányhivatal is kérte a
Járási Hivatalok vezetőitől, hogy ismerkedjenek meg a települései Képviselő-
testületekkel.
2013.  január  1.  óta  működnek  a  Járási  Hivatalok.  A  struktúra  kialakítása
megtörtént  még  decemberben.  Nem  kellett  az  óta  változtatni  rajta.  A
települési  önkormányzatok  ügyintézőiből  kerültek  ki  a  Járási  Hivatal
ügyintézői. A képesítési előírásoknak megfelelően mindenkinek jutott feladat,
a hivatalvezető nem változtatna rajta. Jól végzik a munkájukat. Kialakították
az  ügysegédi  rendszert  is.  Kialakult  a  párbeszéd  a  Járási  Hivatal  és  a
települések között.
A  közelmúltban  Tataházán  tartottak  egy  lakossági  fórumot  az  ingatlan
nyilvántartási  térképről.  A  lakosság  részéről  volt  érdeklődés.  A  lakossági
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fórumon részt  vett  a  Megyei  Földhivatal,  és  az  illetékes  hatóság.  Minden
kérdésre választ tudtak adni. Amióta megtartották a fórumot, a Földhivatalnál
folyamatosan  rendezik  az  ingatlan  ügyeket.  Ma  Bácsszőlősön  volt
megbeszélés  a  témában.  Építéshatósági  és  földhivatali  anyag is  készült,  és
tartalmazza a díjtételeket is.

Franzné Lakner Éva polgármester: Jó kapcsolat alakult ki a Járási Hivatal és
az  önkormányzat  között.  Minden  lakóházba  eljuttatták  a  Földhivatal
tájékoztatóját.  Hivatal dolgozói közül  Racsmány János műszaki ügyintéző
lett a feladattal megbízva, a kunbajaiak őt keresik személyesen, és személyre
szabottan tud segíteni, szükség esetén egyeztet a Járási Hivatallal.
Megköszöni  a  Járási  Hivatal  vezetőjének,  Szommer  Károlynak  a
tájékoztatást.
  

Tímár  Judit  alpolgármester  1410 órakor  a  Képviselő-testület  ülésére
megérkezett, ezzel a jelenlévő képviselők száma 7 főre emelkedett.

E l s ő   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

1./ Kunbajai Közös Önkormányzati Hivatal költségvetésének tárgyalása. 
     (Ezen napirendi pont Tataháza község Önkormányzatának Képviselő-
     testületével együttes ülésen kerül tárgyalásra.)
     Előterjesztő: Szöllősi Csaba jegyző

     (Írásos előterjesztés mellékelve)

Franzné Lakner Éva polgármester: Ismertette a jelenlévőkkel az előterjesztést.
Az Ügyrendi és Gazdasági Bizottság is tárgyalta az előterjesztést,  felkéri a
Bizottság elnökét, ismertesse a Bizottság döntését.

Pálosi Jánosné képviselő: Az Ügyrendi és Gazdasági Bizottság megtárgyalta
és elfogadásra javasolja a Kunbajai Közös Önkormányzati Hivatal 2013. évi
költségvetését. A költségvetés összeállításakor a megállapodásban foglaltakra
támaszkodtak.  A 2013.  évi  költségvetés  kiadásait  a  személyi  juttatások  és
járulékok képezik. A számadatok az előterjesztés mellékletében láthatóak.  A
két önkormányzat pénzügyese egyeztetett a költségvetéssel kapcsolatban. A
tataházai  önkormányzat  dologi  kiadásai  a  nem  futnak  keresztül  a  közös
hivatal költségvetésén.
A Bizottság javasolta  a Kunbajai  Közös Önkormányzati  Hivatal  2013.  évi
költségvetésének Képviselő-testület elé terjesztését és elfogadását.
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Vörös István Tataháza község polgármestere: A pénzügyesek egyeztettek, a
megállapodásban minden rögzítve van, javasolja az előterjesztés elfogadását.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: A  dologi  kiadások  Tataháza
tekintetében  nincsenek  betervezve  a  közös  költségvetésbe.  Az  egyeztetés
megtörtént, Tataháza így elfogadja a közös hivatal költségvetését. Javasolja a
Képviselő-testületnek, hogy fogadják el a közös hivatal költségvetését.

Franzné Lakner Éva polgármester: A könyvelőtől kérdezi, hogy az egyeztetés
a tataházai pénzügyessel megtörtént?

Mészáros László könyvelő: Egyeztettek Tataházával.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Javasolja,  hogy  a  Képviselő-testület
fogadja el a Kunbajai Közös Önkormányzati Hivatal 2013. évi költségvetését
az előterjesztett határozati javaslat figyelembe vételével.

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  7  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

90/2013.(IX.16.) öh.  H a t á r o z a t
Kunbajai Közös Önkormányzati Hivatal 
2013. évi költségvetéséről

Kunbaja  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete,  mint  fenntartó  –  az
Államháztartásról  szóló  2011.  évi  CXCV.  törvény  23.  §-a  alapján  –
figyelembe véve ezen jogszabály, valamint az államháztartásról szóló törvény
végrehajtásáról szóló 368/2011. (XII. 31.) Kormányrendelet 24.- 33. §-ait, a
Kunbajai Közös Önkormányzati Hivatal 2013. évi költségvetését a határozat
1. számú melléklete szerinti tartalommal elfogadja.

1) A 2013. évi költségvetési évben a Kunbajai Közös Önkormányzati Hivatal 

a) bevételi főösszege:                                30.626 ezer forint;
melyből
    aa) intézményfinanszírozás                   30.576 ezer forint
    ab) saját bevétel                                            50 ezer forint
b) kiadási főösszege:                                 30.626 ezer forint, 
melyből

ba) személyi juttatások:             22.948 ezer forint,
bb) munkaadókat terhelő járulékok:      6.063 ezer forint,
bc) dologi, és egyéb folyó kiadások:     1.615 ezer forint,

       



6

2) A Képviselő-testületek megbízzák Kunbaja Község Polgármesterét, hogy a
Közös Hivatal költségvetésének Kunbaja Község Önkormányzata 2013. évi
költségvetésébe való beépítéséről gondoskodjék.

3)  A  Képviselő-testületek  megbízzák  a  jegyzőt,  hogy  a  költségvetés
végrehajtásáról gondoskodjék.

Határidő: azonnal
Felelős: Polgármester

   A végrehajtásért: Jegyző

Kunbajai Közös Önkormányzati Hivatal 2013. évi költségvetéséről szóló  90/2013.

(IX.16.) öh. számú határozat 1. számú melléklete

Kunbajai Közös Önkormányzati Hivatal 2013. évi 
költségvetése

Kunbaja Tataháza Összesen
Rendszeres személyi juttatás 11299 10359 21658
Cafetéria 737 553 1290
Személyi juttatás összesen 12036  10912  22948
Szociális hozzájárulási adó 3051 2797 5848
Eü. Hozzájárulás 123 92 215
Munkaadókat terhelő 
járulékok összesen 3174  2889  6063
Irodaszer 110 110
Takarítószer 50 50
Kisértékű tárgyi eszköz 100 100
Gázdíj 195 195
Áramdíj 90 90
Vízdíj 5 5
Telefon 120 120
Kiküldetés 450 450
Egyéb dologi kiadások 100 100
Általános forgalmi adó 150 150
Munkáltató által fizetett 
SZJA 140 105 245
Dologi kiadások összesen 1510  105  1615

Kiadások összesen 16720 13906 30626

Igazgatási szolgáltatás 
bevétele 50 50
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Intézményfinanszírozás 16670 13906 30576

Bevételek összesen 16720 13906 30626

Ezt  követően  Tataháza  Önkormányzat  Képviselő-testülete  is  elfogadta
egyhangú szavazással  a  Kunbajai  Közös Önkormányzati  Hivatal  2013. évi
költségvetését.
Ezzel az együttes ülés véget ért.

Franzné Lakner Éva polgármester 5 perc szünetet rendelt el.

Szünet után a Képviselő-testület ülése folytatódott.

M á s o d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

2./ Tájékoztatás a lejárt határidejű képviselőtestületi határozatok 
      végrehajtásáról.
     Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester

     (Írásos előterjesztés mellékelve)

dr.  Lovas  László  képviselő: A  73/2013.(VIII.16.)  öh.  számú  határozattal
kapcsolatban vezetői beosztás ellátására szóló helyettesi megbízás adtak?

Szöllősi Csaba jegyző: A megbízás megtörtént, helyettesi megbízást adtak 1
évre.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: A „vezetői beosztás ellátására szóló
helyettesi  megbízás” új  fogalom?  Korábban  ez  nem  így  volt.  Furcsa
megfogalmazásnak tartja.

Tímár Judit alpolgármester: Ugyanolyan jogköröket tartalmaz, mint a korábbi
megbízott intézményvezetőé?

Szöllősi Csaba jegyző: Igen.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Javasolja,  hogy  egyeztessenek  a
Jogi Főosztállyal.
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Szöllősi  Csaba  jegyző: a  határozat  elfogadása  előtt  egyeztetett  az  oktatási
szakértőkkel, annak érdekében, hogy a határozat a jogszabályoknak megfelelő
legyen.

Mogyorósiné Pálosi Tímea mb. intézményvezető: Nincs képesítése,  ezért a
vezetői feladatok ellátásának helyettesítésére kapott megbízást.

dr.  Lovas  László  képviselő: Óvodai  szülői  -  nem  szülői,  hanem
munkaértekezleten - értekezleten hangzott el, hogy  helyettesnek kellene egy
helyettes, és a Hajdú Orsolya meg is lett jelölve.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester:  Intézményvezető  megkeresett  a
helyettesítés  kérdésével.  Arra  kérte  az  intézményvezetőt,  hogy  írásos
kérelemmel forduljon a testület felé status biztosítása érdekében, illetve utána
kell járni, hogy a tényleges gyermeklétszám vagy a számított gyermeklétszám
a meghatározó. A helyettesítési statust csak abban az esetben fogja támogatni,
ha törvény erejénél fogva kötelező. Ennek kizárólag gazdasági okai vannak.
Az  lehet,  hogy  a  vezető  megkérte  Hajdú  Orsolyát  illetve  a  kollegákat
tájékoztatta arról, hogy távolléte esetén Hajdú Orsolya fogja helyettesíteni, de
szerződésében nincs rögzítve, bért nem kap érte, és mind addig nem is fog
kapni  még  nincs  mögötte  testületi  döntés.  Egyébként  nem  lát  abban
problémát, hogy megbíz valakit a helyettesítéssel, ezt tette nyáron a Rozsnyói
Marika is, aki kb. egy hónapra kapott megbízást és helyettesítéssel megbízta
Halászné Piukovics Erikát az óvodai szünidőre.

Mogyorósiné Pálosi Tímea mb. intézményvezető: A helyettes kiválasztása a
munkáltató  jogköre,  jelen  esetben  az  övé.  A  Képviselő-testületnek  pedig
szavazni kell róla. Elmondja, hogy a Köznevelési törvény 1. számú melléklete
50  gyermek  fölött  előírja  vezető  helyettes  kötelező  alkalmazását.  Az
óvodában 43 gyermek van beíratva. 5 gyermek SNI-s, 4 gyermek bölcsődés,
így 52 fő a számított létszám. Kéri, hogy támogassák a helyettesi státuszt.

dr. Lovas László képviselő: A tényleges létszámot kell figyelembe venni, nem
pedig a számított létszámot. 50 fő alatt a költségeket az önkormányzatnak kell
állni.

Mogyorósiné Pálosi Tímea mb. intézményvezető: Őt úgy tájékoztatták, hogy
a számított létszámot kell figyelembe venni.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Az  óvodavezető  helyettesének  kérdése
nem kapcsolódik a napirendhez, írásos kérelem e témakörben még nem került



9

benyújtásra.  Javasolja,  hogy  a  Képviselő-testület  a  lejárt  határidejű
határozatokról szóló tájékoztatást az előterjesztésnek megfelelően fogadja el. 

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  7  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

91/2013.(IX.16.) öh.  H a t á r o z a t
Tájékoztatás a lejárt határidejű képviselőtestületi 
határozatok végrehajtásáról.

A  Kunbaja  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  lejárt  határidejű
képviselő-testületi  határozatok  végrehajtásáról  szóló  tájékoztatót  a
polgármester előterjesztésének megfelelően elfogadja.

Határidő: azonnal
Felelős: képviselő-testület

H a r m a d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

3./  Az  önkormányzat  2013.  évi  költségvetéséről  szóló  4/2013.(III.4.)
rendelet módosítása

     Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester

     (Írásos előterjesztés mellékelve)

Franzné Lakner Éva polgármester: Évek óta gyakorlat volt, hogy a Képviselő-
testület  először  az  I.  félévi  gazdálkodásról  szóló  beszámolót  tárgyalta,  és
utána a költségvetési rendeletmódosítást. A könyvelő úr szerint ezt fordított
sorrendben kell tárgyalni. 

Mészáros László könyvelő: Először az előirányzatokat kell módosítani, utána
tudják az I. félévi gazdálkodást tárgyalni, amikor minden számadat a helyén
van.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Egyeztetni  szükséges  a  START  és  a
KEOP programokat. A START programnál már 21 millió Ft a dologi kiadás,
a  KEOP-nál  500.000  Ft-tal  kevesebb.  A  2/A.  számú  mellékletben  a
gyermekek napközbeni ellátása helyett nyári gyermekétkeztetés szerepeljen, a
kettő  fogalom egész  mást  jelent.   A  melléklet  utolsó  oszlopa  (tény)  most
felesleges, javasolja törölni. A 3. számú mellékletben a dolgozói létszám nem
egyezik. A házi segítségnyújtásnál 1 fő, a családsegítésnél 2 fő, mezőőr 1 fő,
a START programban a közfoglalkoztatottak létszáma nem 25 fő. 
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Mészáros  László  könyvelő: A  költségvetés  háromnegyed  éves
végrehajtásának  tárgyalásakor  kerülnek  helyre  a  számok.  Most  javasolja,
hogy fogadják el így az I. féléves beszámolót. 

Pálosi Jánosné képviselő: Az Ügyrendi és Gazdasági Bizottság megtárgyalta
az  önkormányzat  2013.  évi  költségvetéséről  szóló  rendelet  módosításáról
szóló  előterjesztést  és  rendelet-tervezetet.  A  Bizottság  javasolja,  hogy  a
polgármester  asszony  által  az  imént  elmondott  módosításokkal  együtt  a
Képviselő-testület azt fogadja el.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Az  óvoda  dologi  kiadása:  a
kiadások oldalon magasabb a felhasználás.

Mészáros László könyvelő: Az óvodai gyermekétkeztetés miatt magasabb. A
konyhai felosztás ráosztott költség.

Franzné Lakner Éva polgármester: Az óvodában az I. félévben 1.895.000 Ft
volt a dologi kiadás.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Szét kellene bontani a könyvelési
adatokat, hogy a helyes szakfeladatokra kerüljenek.

Mészáros László könyvelő: Átcsoportosítás után minden a helyére kerül.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Speciális célú támogatás mit takar?

Mészáros László könyvelő: Az intézményfinanszírozás, az állami normatíva
itt jelenik meg.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: A  közgyógyellátásnál  van
felhasználás, de nincsen előirányzat. Miért?

Mészáros László könyvelő: Az idei évtől a közgyógyellátást  Járási Hivatal
fizeti. Ez a tétel tavalyi áthúzódó összeg.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Energiaracionalizáló
létesítménytervezés,  előkészítés  szerepel  a  táblázatban,  de  nem  jött  rá
támogatás.

Franzné Lakner Éva polgármester: Pályázattal kapcsolatos kiadások (tulajdoni
lapok,  helyszínrajz,  értékbecslés  stb.),  ezek  az  előkészítéshez  kellettek.  A
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pályázattal  kapcsolatban  az  önkormányzatnak  1  millió  Ft-ot  kell
előfinanszírozni.

Javasolja,  hogy  a  Képviselő-testület  az önkormányzat  2013.  évi
költségvetéséről  szóló  4/2013.(III.4.)  rendelet  módosításáról  szóló
előterjesztést és rendelet-tervezetet a javasolt módosításokkal együtt fogadja
el.

Ezt követően a Képviselő-testület 7 „igen” szavazattal, 0 „nem” szavazattal,
tartózkodás nélkül megalkotta a

8/2013.(IX.16.) 
Az önkormányzat 2013. évi költségvetéséről szóló 
4/2013.(III.4.) rendelet módosításáról szóló

R E N D E L E T É T

A rendelet teljes szövegét a jegyzőkönyv melléklete tartalmazza.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Megállapította,  hogy  Kunbaja  község
Önkormányzatának  Képviselőtestülete  megalkotta  Kunbaja  község
Önkormányzata  Képviselő-testületének  8/2013.(IX.16.)  önkormányzati
rendeletét  az  önkormányzat  2013. évi  költségvetéséről  szóló 4/2013.(III.4.)
rendelet módosítására.

A rendelet kihirdetésre került 2013. szeptember 16-án.

N e g y e d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

4./ Beszámoló a 2013. évi költségvetés I. félévi végrehajtásáról
     Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester

     (Írásos előterjesztés mellékelve)

Franzné Lakner  Éva polgármester: A napirendi  pont  kapcsolódik  az  előző
napirendhez,  amelyet  jól  átbeszéltek.  Kéri  a  kérdéseket,  hozzászólásokat  a
2013.  évi  költségvetés  I.  félévi  végrehajtásáról  szóló  beszámolóval
kapcsolatban.
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Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Vannak  az  önkormányzatnak
kötelező  és  nem  kötelező  feladatai.  A  „Szivárvány”  Szociális  Szolgáltató
Központ beszámolójából is kitűnik, hogy melyek a kötelező és melyek a nem
kötelező feladatok.

Franzné Lakner Éva polgármester: Javasolja, hogy a 2013. évi költségvetés I.
félévi  végrehajtásáról  szóló  beszámolót  fogadja  el,  és  a  határozati  javaslat
figyelembe vételével hozza meg határozatát.

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  7  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

92/2013.(IX.16.) öh.  H a t á r o z a t
Beszámoló a 2013. évi költségvetés 
I. félévi végrehajtásáról

A Képviselő-testület a 2013. I. félévi költségvetési gazdálkodásról szóló 
beszámolót elfogadja.

Felhívja  a  gazdálkodásban  résztvevő  vezetők  figyelmét  arra,  hogy  az  év
második  felében  is  törekedjenek  a  takarékos  gazdálkodásra  a
működőképesség  biztosítására,  és  kiemelt  figyelmet  fordítsanak  a  bevételi
előírások teljesítésére, a pénzügyi egyensúly további fenntartására.

Határidő: értelem szerint, illetve folyamatos
Felelős: Franzné Lakner Éva polgármester
             Valamennyi gazdálkodásban részt vevő vezető, előadó

Ö t ö d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

5./  A  Bácsalmási  Többcélú  Kistérségi  Társulás  tagintézmény
tájékoztatója  a  2012/2013-as  tanévről  és  a  2013/2014-es  tanév
előkészítéséről.

      Előterjesztő: Tagintézmény vezető

     (Írásos előterjesztés mellékelve)

Franzné Lakner Éva polgármester: Miután az elmúlt  évben az óvodának a
tagintézmény  vezetője  Halászné  Piukovics  Erika  volt,  a  2012/2013-as
tanévről  Ő  készítette  a  beszámolót.  A  2013/2014-es  tanév  előkészítéséről
Mogyorósiné Pálosi Tímea mb. intézményvezető szóban számol be. 
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Halbländer  József  képviselő  1445 órakor  a  Képviselő-testület  üléséről
eltávozott, ezzel a jelenlévő képviselők száma 6 főre csökkent.

Barnáné dr.  Jámbor  Dominika képviselő: Jónak tartja  az óvoda elmúlt  évi
munkájáról készített beszámolót. Minden csoportról tájékoztatást kaptak. Sok
olyan program van, ami a szakmai munkát segíti. Pozitívnak tartja, hogy két
bemutató foglalkozás is Kunbaján történt. Bemutató foglalkozást ott szoktak
tartani, ahol az oktatásfejlesztési elveket érvényesíteni tudják. Dicsérendőnek
tartja. Elismeréssel nyilatkoztak a munkát segítő mentorok is.  
A nevelési munkát különböző programok egészítik ki. A kapcsolatrendszer
meglátszik  a  munkájukon.  A  gyermekvédelmi  munka  kiemelt  feladat,
összekapcsolódik  a  társintézménnyel.  Összességében  jónak  tartja  a
beszámolót.
A  Képviselő-testületnek,  az  önkormányzatnak  a  célja,  hogy  jó  légkörben,
békességben  történjen  a  szakmai  munka.  Várja  az  új  intézményvezető
tájékoztatóját.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Részletes  beszámolót  kaptak.  Az
óvodában  magas  szakmai  szinten  folyik  a  munka.  Köszöni  a  munkájukat,
mindig  számíthattak  rájuk.  Felkéri  Mogyorósiné  Pálosi  Tímea  mb.
intézményvezetőt, hogy tájékoztatóját tartsa meg.

Mogyorósiné Pálosi Tímea mb. intézményvezető: Néhány szóban beszámolna
arról,  hogy  megbízása,  2013.  augusztus  16.  óta  mi  minden  történt  az
Aranyfürt  Óvodában.  Augusztus  hátralévő  idejében  az  óvoda  teljes
átalakuláson ment át. Az összes csoportszoba, fejlesztőszoba és minden más
helyiség ki lett takarítva, és rendbe rakva, így a gyerekeket egy barátságos,
otthonos épület fogadta szeptember 1-én. Ebből a munkából minden dolgozó
és néhány szülő (kérés nélkül) kivette a részét. Meg kell említenie, hogy volt
olyan, aki bizony anyagilag is nagyban támogatta az óvoda megújulását.
Az  ellátmányt,  amit  a  polgármester  asszonytól  kaptak  (ezúton  is
megköszönik),  részben  erre  is  fordították,  a  fennmaradó  összeget  –
csoportonként  8.000,-  Ft-ot  osztott  ki  az  óvónőknek  a  csoportélet
beindításának segítésére (festékek, rajzeszközök vásárlására).
Szeptember 1-ével egy nagyon lelkiismeretes, alapos munkát végző takarítót
kaptak  Patarcsityné  Kőhegyi  Zsuzsanna  személyében,  amit  ezúton  is
megköszön.  Keze  munkája  nyomán  mára  az  óvoda  udvarára  sem  lehet
ráismerni.  Köszönik még azt,  hogy titkárnőt biztosítanak az óvoda részére.
Hozzáértése nagy segítség a számára a mindennapok dokumentálásában.
Megköszöni,  hogy  bármilyen  kéréssel  fordulnak  a  hivatal  felé,  minden
esetben segítséget kapnak.
Néhány  számadatot  is  ismertetne.  Az  óvodában  3  csoport  működik,  a
csoportbesztások közösen kerültek kialakításra az óvónőkkel.
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1. Csibe csoport néven egységes óvodai bölcsődei csoport 10 fő óvodással
és  4  fő  bölcsődés  korú  kisgyermekkel.  A  csoportban  dr.  Lovasné
Torma  Andrea  és  Rozsnyói  Mária  óvónő,  Schmidt  Nándorné
kisgyermekgondozó mellett Parti Diana dajka dolgozik.

2. Katica  csoportban  15  fő  vegyes  életkorú  gyermekkel  Halászné
Piukovics  Erika  és  Szalai  Ferenc  Jánosné  óvónővel,  Dezsőné  Vass
Gabriella dajka dolgozik.

3. Eperke csoportban 14 fő gyermekkel Hajdú Orsolya és Mogyorósiné
Pálosi Tímea óvónők mellett Szabó Krisztina dajka dolgozik.

A  mai  nap  adatai  szerint  az  óvodában  így  összesen  43  fő  gyermek  jár.
Statisztikailag  a  gyermeklétszám  azonban  ennél  jóval  több,  hiszen  a
bölcsődés korúak és az SNI-s óvodások 2 főnek számítanak.
4 fő bölcsődés és 5 fő SNI-s gyermek van, ezáltal az Aranyfürt Óvoda és
Egységes Óvoda Bölcsőde létszáma: 52 fő.
A helyettes alkalmazására vonatkozó információja valószínű téves volt.
Mivel a vezető csoportban eltöltendő óraszáma heti 10 óra, a délutánonkénti
altatás összevont csoportban folyik (jelenleg 19 fő gyermek alszik együtt a két
csoportból összesen).
Az  óvodában  magas  szintű  szakmai  munka  folyik.  Folyamatosan
továbbképzéseken vesznek részt a dolgozóik, ahol sok szakmai információhoz
jutnak.  Az  óvodában  a  magas  szintű  szakmai  munka  érdekében  nagy
szükségük  lenne  legalább  két  munkaközösség  kialakítására.  Ez  fenntartói
többletkiadással  jár,  a  munkaközösség  vezetők  7.732,-  Ft/hó/fő  összegben
kerülnének  díjazásra.  A  munkaközösségek  megalakulásához  a  Képviselő-
testület  jóváhagyása  kell.  Létre  lehetne  hozni  pl.  kompetencia  szakmai
munkaközösséget,  a  pályázatfigyelő  munkaközösséget.  Kéri,  hogy
támogassák kérésüket.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Írásban  adják  be  kérelmüket.  A
könyvelővel ki kell számolni mennyi a bevétel, mennyi a kiadás stb. Mindent
lehet támogatni, de ha költségvonzata van, akkor el kell gondolkodni rajta. A
bérek is emelkedni fognak ami komoly anyagi, finanszírozási gondot okozhat.
Minden plusz kiadást mérlegelni szükséges.

Mogyorósiné  Pálosi  Tímea  mb.  intézményvezető: Ha  nem  sikerül  a
munkaközösséget létrehozni, az nem fog a munka rovására menni.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Van költségvetés, meg kell nézni,
hogy mik azok a költségek, amik még beleférnek. Nem tudják még, hogy mi
fog érkezni. A szakmai munkaközösségek konkrét feladatait is látni kellene.
A  jelenlegi  gyermeklétszám  nem  biztos,  hogy  indokolja  a  szakmai
munkaközösségek létrehozását. Tudomásul kell venni a költségvetés számait.



15

Mogyorósiné Pálosi Tímea mb. intézményvezető: Le fogja írni,  hogy a mi
lenne a munkaközösségek célja, feladata.
Logopédus  és  a  fejlesztőpedagógus  alkalmazásának  kérdése  egyelőre
függőben van, mert a járási hivatalok kialakítása ezt a rendszert is érintette.
Folyamatosan kapcsolatot tart a Bajai Nevelési Tanácsadóval, reméli minél
hamarabb rendeződni fog ez a kérdés is.

Tímár Judit alpolgármester: Kinek a feladata a logopédus, fejlesztőpedagógus
biztosítása?

Mogyorósiné Pálosi Tímea mb. intézményvezető: A Nevelési Tanácsadó fog
rendelkezni erről, de még ők sem tudják pontosan, hogy lesz.

Halászné Piukovics Erika óvónő: A gyerekek látják ennek kárát.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Írásos tájékoztatót kell erről kérni a
következő ülésre.

Mogyorósiné Pálosi Tímea mb. intézményvezető: Szeptember első napjaiban
megtartották  az  év  elejei  és  alkalmazotti  értekezletet.  Közalkalmazotti
képviselő  választása  van  folyamatban,  havi  nevelőtestületi  értekezletet
terveznek minden hónap első hétfőjén. Elkészült az elmúlt hét folyamán az
összes kötelező alapdokumentum: SZMSZ, Házirend, Munkaterv. E-mailben
mindenkinek  megküldte,  véleményezni  fogják,  és  elfogadni,  amennyiben
mindenki egyetért vele.
A  főbb  programjaik  is  körvonalazódtak.  Részt  vesznek  a  szüreti
felvonulásban,  november  9-ére  ovibálat  szerveznek,  amelyre  mindenkit
szeretettel várnak. Nyitottak bármely szervezet vagy intézmény felkérésére,
megkeresésére  (pl.  műsorokban  való  részvétel).  Megköszöni  a  figyelmet.
Várja a kérdéseket.

Tímár Judit alpolgármester: Átrendezték az óvodát. Hogy fogadták?

Mogyorósiné  Pálosi  Tímea  mb.  intézményvezető: Közösen  rendezték  át,
mindenki jól fogadta. A gyerekeket olyan megfontolásból osztották szét, hogy
nem tudtak volna tisztán azonos korú csoportot indítani, ezért lettek vegyes
csoportok. 100 %-os volt az egyetértés.

Tímár Judit alpolgármester: A kompetencia alapú program decemberig zajlik.
Tervezték-e a további együttműködést? 

Mogyorósiné  Pálosi  Tímea  mb.  intézményvezető: Tisztában  van  a
programmal, 5 évig ezt a formát viszik.
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Gondolkodtak  egy  saját  honlap  létrehozásán,  de  mivel  Kunbajának  van
honlapja, ezért inkább ott jelennek meg.

Franzné Lakner Éva polgármester: Köszöni a beszámolót és a tájékoztatót.
Bízik benne, hogy az Óvoda az idei évben is legalább úgy fog működni, mint
tavaly. Három kérdést kell tisztázni, ami majd a Képviselő-testület elé kerül.
Olyan információja van, hogy most nincsenek súrlódások az óvodában. Bízik
benne, hogy minden jól alakul. Köszöni a munkájukat. 
Javasolja a 2012/2013-as tanévről szóló beszámoló, és a 2013/2014-es tanév
előkészítéséről szóló szóbeli tájékoztató elfogadását.

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  6  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

93/2013.(IX.16.) öh.  H a t á r o z a t
A Bácsalmási Többcélú Kistérségi Társulás 
tagintézmény tájékoztatója a 2012/2013-as 
tanévről és a 2013/2014-es tanév előkészítéséről.

Kunbaja  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  BKTT  Napközi
Otthonos  Óvodája,  Bölcsődéje  Egységes  Óvoda  Bölcsődéje  Kunbajai
Tagintézménye  működéséről  szóló  beszámolóját,  valamint  az  „Aranyfürt”
Óvoda  és  Egységes  Óvoda Bölcsőde  a  2013/2014-es  tanév előkészítéséről
szóló szóbeli tájékoztatóját megtárgyalta, és elfogadta.
A  Képviselő-testület  megköszöni  a  tagintézmény  vezető  és  a  dolgozók
munkáját.

Határidő: azonnal
Felelős: Franzné Lakner Éva polgármester

H a t o d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

6./ Beszámoló a „Szivárvány” Szociális Szolgáltató Központ 2012. évi 
     munkájáról
     Előterjesztő: Szabó Erika intézményvezető

     (Írásos előterjesztés mellékelve)

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Egy  minden  téren  részletes,  alapos
beszámolót  kaptak.  A Kormányhivatal  ellenőrzése is alátámasztja,  hogy az
intézményben  magas  színvonalú  szakmai  munka  folyik.  Megköszöni  az
Erzsébet  program koordinálását,  valamint  a  szociális  kérelmek intézésében
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nyújtott  segítséget.  A  többletmunkát  jelentenek  az  intézménynek  a  napi
jelentések. Pozitívan értékeli a munkájukat.

Szabó  Erika  intézményvezető,  képviselő:  Igyekezett  részletes  beszámolót
készíteni.  Rendszeresen  figyeli  a  pályázati  lehetőségeket,  nem  csak  az
intézményre vonatkozóan, de ha talál megfelelőt, azt az iskolának, óvodának,
sportegyesületnek is átküldi.
Nagyon büszkék az Erzsébet programra. A fonyódligeti táborozásért köszönet
illeti meg a családgondozót.  

Barnáné dr.  Jámbor  Dominika képviselő: Az intézményben sok programot
szerveznek. A nappali ellátást igénybe veszik, az Idősek Klubja is működik,
bejárnak  az  intézménybe,  programokat  is  szerveznek  nekik.  Nálunk  miért
nem működik tökéletesen?

Szabó  Erika  intézményvezető,  képviselő: Igyekezett  a  programok  körét
kiszélesíteni.  Ezek az emberek még igen aktívak. A nappali ellátást veszik
igénybe, ebéd nélkül. Bejárnak az intézménybe, de leginkább délután.
Az  Idősek  Klubja  –  nem kötelező  feladat.  Itt  1  dolgozót  foglalkoztatnak,
1.730.000 Ft/év bérrel.  A normatíva 109.000 Ft/fő ez a  szakdolgozó bérét
lefedi.  Az  intézményt  fenn  kell  tartani.  Nem  túl  költséges  programokat
igyekeznek szervezni. Az idősek igénylik az ügyintézésbeli segítséget is.
A családsegítés sem kötelező feladat, a normatíva is kevés. A családsegítésnél
osztott munkakörben látja el a feladatot a gondozónő, 580.000 Ft a normatíva.
A  szociális  problémák  jelentősek  a  községben,  2013-ban  eddig  1198  fő
fordult meg a „Szivárvány” Szociális Szolgáltató Központban.
A  gyermekjóléti  szolgálatot  4  órában  látják  el,  így  próbálták  meg  a
feladatokat megoldani.  A hatósági ellenőrzés is kiemelte, hogy a napi 4 óra
leterhelt.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Az  5.  oldalon  található  diagram
átlaglétszámokat mutat,  vagy a december 31-i létszám? Megtévesztő,  hogy
átlaglétszámokról beszélnek.

Szabó  Erika  intézményvezető,  képviselő: Leírta  az  átlaglétszámokat,  és  a
december 31-i létszámot is.

Dr. Lovas László képviselő: Szép beszámolót kaptak. A házi segítségnyújtás
óriási segítség az alapellátásban.

Franzné Lakner Éva polgármester: A hivatal részéről is köszönetet mond a
munkájukért.  A  szociális  ellátás,  az  élelmiszersegély  program  átkerült  az
intézményhez. Az ügyfelek szociális problémáikkal oda fordulnak, a hivatalba
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pedig a  kész kérelmek érkeznek.  Az állami normatíva a  béreket  lefedi.  A
„Szivárvány” Szociális Szolgáltató Központra az I. félév során 622.088 Ft-ot
költöttek dologi kiadásokra. Takarékosan gazdálkodnak.

Szabó  Erika  intézményvezető,  képviselő: A  bérek  és  a  normatívák
egyensúlyban vannak. Van kevés bevételük pl.  terembérletből,  stb. ez nem
sok.  Az  intézménynek  többletfeladatot  okozott,  hogy  a  hivatal  szociális
ügyintézője  bekerült  a  járási  hivatalhoz,  így  az  ügyfelek  az  intézményen
keresztül bonyolítják szociális ügyeiket. Nem bánja, ez szakmailag jó.
A  programok  szervezésével  kapcsolatban  minél  szélesebb  kört  kívánnak
feltérképezni. Keresik is őket az ügyfelek.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő:  Sokrétű,  mindenre  kiterjedő
beszámolót  kaptak.  Tetszik  ahogy  a  szociális  mentális  kríziskezelés
jelzőrendszere működik. Van preventív jelege is, nagyon nagy jelentőségűnek
tartja. Pozitívan értékeli a beszámolót, további jó munkát kíván.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Javasolja  a  „Szivárvány”  Szociális
Szolgáltató  Központ  2012.  évi  munkájáról  szóló  beszámoló  elfogadását,
határozatban köszönjék meg a végzett munkát.

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  6  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

94/2013.(IX.16.) öh.  H a t á r o z a t
Beszámoló a „Szivárvány” Szociális 
Szolgáltató Központ 2012. évi munkájáról

Kunbaja Község Önkormányzatának Képviselő-testülete megköszöni Szabó
Erika  intézményvezető  munkáját,  és  az  előterjesztéssel  megegyezően
elfogadja a „Szivárvány” Szociális Szolgáltató Központ 2012. évi munkájáról
szóló beszámolót.

Határidő: azonnal
Felelős: Franzné Lakner Éva polgármester

H e t e d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

7./  Előterjesztés a “Szivárvány” Szociális  Szolgáltató Központ szakmai
programjának  és  mellékleteinek  (SzMSz,  Házi  rend),  valamint  a
Gyermekjóléti Szolgálat szakmai programjának módosítása

     Előterjesztő: Szabó Erika intézményvezető
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     (Írásos előterjesztés mellékelve)

Szabó  Erika  intézményvezető,  képviselő: Az  intézményben  teljes  körű
hatósági  ellenőrzés  volt.  Javasolták,  hogy  kerüljön  módosításra  a
“Szivárvány” Szociális Szolgáltató Központ szakmai programja és mellékletei
(SzMSz, Házi rend), valamint a Gyermekjóléti Szolgálat szakmai programja.
Az írásos előterjesztés alapján részletesen ismertette a javasolt módosításokat.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: A közvetlen szakmai felügyeletet
ellátó  szerv  javasolta  a  módosításokat,  a  Képviselő-testület  részéről  ez
különösebb intézkedést nem igényel, javasolja, hogy fogadják el.

Franzné Lakner Éva polgármester: Javasolja, hogy a “Szivárvány” Szociális
Szolgáltató Központ szakmai programjának és mellékleteinek (SzMSz, Házi
rend),  valamint  a  Gyermekjóléti  Szolgálat  szakmai  programjának
módosításáról  szóló  előterjesztést  a  Képviselő-testület  fogadja  el,  és  bízza
meg az intézményvezetőt a módosítások átvezetésével.

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  6  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

95/2013.(IX.16.) öh.  H a t á r o z a t
Előterjesztés a “Szivárvány” Szociális Szolgáltató 
Központ szakmai programjának és mellékleteinek 
(SzMSz, Házi rend), valamint a Gyermekjóléti 
Szolgálat szakmai programjának módosítása

Kunbaja  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  (a  továbbiakban:
képviselő-testület)  megtárgyalta  Szabó  Erika  intézményvezető  tárgyi
előterjesztését és a következő határozatot hozza:

1./  A  Képviselő-testület  úgy  dönt,  hogy  a  3/2011.(I.19.)  öh  határozattal
jóváhagyott Szakmai Programot és mellékleteit, valamint a Gyermekjóléti
Szolgálat  szakmai  programját  ezen  határozat  mellékletében  foglaltak
alapján módosítja.

2./  A  Képviselő-testület  megbízza  Szabó  Erika  intézményvezetőt,  hogy  a
mellékelt  módosításokat  a  Szakmai  Programon  és  annak  mellékletein
valamint a Gyermekjóléti Szolgálat szakmai programján vezesse át.

Határidő: azonnal
Felelős: Franzné Lakner Éva polgármester
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             Szabó Erika intézményvezető

                                                                       95/2013.(IX.16.) öh. melléklete

A szakmai programokban a következő módosításokra került sor a módszertani központ

javaslatára

I. „Szivárvány” Szociális Szolgáltató Központ szakmai programjának módosítása  

1.) Változott az ellátottjogi képviselő elérhetősége, ezt fel kell tüntetni a szakmai programban és

azok  mellékleteiben  a  nappali  ellátás  házi  rendjében,  az  SzMSz-ben  és  a  megállapodásokban

egyaránt.

A továbbiakban ezt kell feltüntetni a fentiekben megjelölt dokumentumokban:

Ellátottjogi képviselő neve: Petrich István

Elérhetősége: 6430 Bácsalmás, Kosztolányi u. 33.

Tel: 06-20 / 489-9606

2.) A szakmai programban és az SzMSz-ben javasolt az osztott munkakör feltüntetése, mivel a

családsegítés  szakfeladaton  lévő  szakdolgozó  napi  4  órában  elvégzi  a  házi  segítésnyújtással

kapcsolatos feladatokat is. 

Az intézmény szakmai egységeinek szakmai létszámát és szakképzettségét felsoroló táblázatában

feltüntetve:

szakterület munkakör létszám Munkaidő/nap szakképzettség

intézményvezető klubvezető 1 fő 8 óra
általános  szociális
munkás

házi
segítségnyújtás

szociális  ápoló
és gondozó

1 fő 8 óra
szociális  ápoló  és
gondozó

idősek  nappali
ellátása  –  idősek
klubja 

szociális  ápoló
és gondozó

1 fő 8 óra
szociális  ápoló  és
gondozó

szociális étkeztetés szociális segítő 1 fő 8 óra szociális asszisztens
családsegítő
szolgálat

családgondozó 1 fő 8 óra
érettségi  és  szociális
ápoló és gondozó

gyermekjóléti
szolgálat

családgondozó 0, 5 fő 4 óra
szakpedagógus,
gyermek  és
ifjúságvédelmi szak

3.)  Aktuális  helyi  rendeletünk  számának  feltüntetése  -  2/2012.  (III.  28.)  –  a  szakmai

programban és a megállapodásokban
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II. A gyermekjóléti szolgálat szakmai programjának módosítása

A KAPOCS módszertani központ véleménye szerint a szakmai program a hatályos jogszabályok és

módszertani útmutató lapján készült, a tartalmi és formai követelményeknek megfelel. A szakmai

munka  bemutatásához  szükséges  információkat  tartalmazza,  azonban  az  alábbiakban  felsorolt,

jellemzően kisebb formai, tartalmi változásokat javasolta elvégezni

1.) Változott az ellátottjogi képviselő elérhetősége, ezt fel kell tüntetni a szakmai programban az

alábbiak szerint:

A gyermekjogi képviselő: Dr. Dubecz György; 6723 Szeged, Sás u. 2.

telefonszáma: 06-20/4899-626, email: dubeczgyorgy@invitel.hu

 2.) A II. fejezet a szolgáltató adatai tartalmazza, ezt javasolt kiegészíteni a gyermekjóléti szolgáltat

ügyfélfogadási rendjével az alábbiak szerint: 

hétfőtől csütörtökig de. 9–12 óráig, du. 13. 30–14.30 óráig, péntek: de. 8 – 12 óráig

     

3.)  A  II.  fejezetben  a  családjából  kiemelt  gyermek  visszahelyezésének  segítése  ne  az  egyéb

feladatok között  kerüljön feltüntetésre,  hanem külön címszó alatt  az  alábbiak szerint,  mivel  ez

szerves része a szolgáltatásnak: 

4. 4. családjából kiemelt gyermek visszahelyezésének segítése
 a  családgondozás  biztosítása  -  az  otthont  nyújtó  ellátást,  illetve  a  területi  gyermekvédelmi

szakszolgáltatást  végző  intézménnyel  együttműködve  -  a  család  gyermeknevelési

körülményeinek  megteremtéséhez,  javításához,  a  szülő  és  a  gyermek  közötti  kapcsolat

helyreállításához, 

 utógondozó szociális  munka  (a  továbbiakban:  utógondozás)  biztosítása  -  az  otthont  nyújtó

ellátást, illetve a területi gyermekvédelmi szakszolgáltatást végző intézménnyel együttműködve

- a gyermek családjába történő visszailleszkedéséhez.

4) A 7.  fejezet  második bekezdésében megfogalmazottakat  „A rendszerbe való bekerüléskor a

kliens  nyilatkozik,  hogy  a  szolgáltatás  tartalmáról,  feltételeiről,  a  szolgálatnál  vezetett

nyilvántartásokról  tájékozatót  kapott,  illetve  a  szolgálatot  önként  veszi  igénybe,  vállalja  az

együttműködést.  A családgondozó környezettanulmányt készít, majd a klienssel közösen egyénre

szabott  gondozási-nevelési  tervet  készít  melyet  félévente,  illetve  szükség  esetén  bármikor

felülvizsgál.  A  gondozási  –  nevelési  tervben  rögzítik  a  kölcsönösen  vállalt  feladatokat.  A

családgondozó tájékoztatja az intézményvezetőt, ha új kliens kerül a rendszerbe.

A családgondozó munkája során köteles a „Gyermekeink védelmében” elnevezésű dokumentációs

rendszer  adatlapjait  használni,  abban  foglalt  irányelveket  betartani.”  a  6.  fejezetben  javasolt
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feltüntetni, mivel ezek a maghatározások a családgondozás folyamatának összegzése a szolgáltatás

nyújtásának módjához kapcsolódó tartalommal bír.

N y o l c a d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

8./ Beszámoló a Védőnői szolgálat 2012. évben végzett munkájáról.
     Előterjesztő: Orlovácz Lilla védőnő

     (Írásos előterjesztés mellékelve)

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Örül,  hogy a  várandósok  száma
nőtt.  A  lakosságszám  csökkenése  miatt  ennek  nagy  jelentősége  van.  A
védőnői megjelenések száma is nő. Nagy hangsúlyt helyez a veszélyeztetett
terhesekre,  a  prevencióra,  a  nehéz  helyzetben  élő  családokra.  Nagy
jelentősége van annak, hogy ezekre a családokra odafigyelnek.
Fontosnak  tartja,  hogy  rendszeresen  szűrővizsgálatokat  végeznek,  szakmai
felvilágosító előadásokat szerveznek.
Tartalmas a beszámoló, képet ad a védőnő és az orvos munkájáról. Javasolja a
beszámoló elfogadását.

Dr. Lovas László képviselő: Jó a kapcsolata a védőnői szolgálattal. Fontos,
hogy ilyen kis községnek van védőnői szolgálata. Meg kell becsülni. Nagyon
jónak  tartja,  hogy  ha  szükséges,  a  védőnő  helyettesíteni  tudja  az  orvos
írnokot.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Meg  kell  köszönni  a  munkáját.
Hivatásszeretettel végzi, köszönet érte.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Egyetért  azzal,  hogy  magas  szakmai
színvonalon végzi  a munkáját.  Jól  együtt  tudnak működni vele.  Köszöni a
munkáját. Javasolja a beszámoló elfogadását.

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  6  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

96/2013.(IX.16.) öh.  H a t á r o z a t
Beszámoló a Védőnői szolgálat 2012. évben 
végzett munkájáról.

Kunbaja  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  megköszöni
Orlovácz  Lilla  védőnő  munkáját,  és  az  előterjesztéssel  megegyezően
elfogadja védőnői ellátás helyzetéről szóló beszámolót.
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Határidő: azonnal
Felelős: Franzné Lakner Éva polgármester

K i l e n c e d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

9./ Előterjesztés az önkormányzat 2013. évre vonatkozó csatlakozásáról a
Bursa Hungarica Önkormányzati Felsőoktatási Pályázati rendszerhez.

    Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester

     (Írásos előterjesztés mellékelve)

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: A  napirendi  ponttal  kapcsolatban  az
előterjesztést mindenki megkapta. Javasolja a csatlakozást, bízik benne, hogy
takarékos gazdálkodás mellett ki tudják gazdálkodni. Kéri, hogy a képviselők
a kérdéseiket, észrevételeiket mondják el.
 
Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Csatlakozni  kell,  adjanak  esélyt
mindenkinek.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Milyen  elvek  alapján  bíráljanak?
Egységesen  mindenki  kapjon,  aki  felsőoktatásban  vesz  részt  vagy  csak  a
szociálisan hátrányos helyzetűek?

Tímár  Judit  alpolgármester:  Egységesen,  ne  differenciáljanak,  az
önkormányzat  egységesen  támogassa  azokat,  akik  felsőoktatásban  vesznek
részt. Ez egy gesztus.

Pálosi Jánosné képviselő: Bácsalmáson havi 3.000 Ft-ot állapítottak meg az
érettségizettek részére, a már felsőoktatásban tanulók részére pedig havi 4.000
Ft-ot.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Leghelyesebb,  ha  nem  szociális
alapon bírálnak. A kereseti igazolásoknál sok esetben nem valósak az adatok.

Franzné Lakner  Éva polgármester: Javasolja,  hogy a  Képviselő-testület  az
önkormányzat  2014.  évre  vonatkozó  csatlakozásáról  a  Bursa  Hungarica
Önkormányzati  Felsőoktatási  Pályázati  rendszerhez  tárgyban  készült
előterjesztést  fogadja  el,  és  a  határozati  javaslat  alapján  hozza  meg
határozatát. 
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Ezt  követően  a  Képviselő-testület  6  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

97/2013.(IX.16.) öh.  H a t á r o z a t
Előterjesztés az önkormányzat 2014. évre vonatkozó
csatlakozásáról a Bursa Hungarica Önkormányzati
Felsőoktatási Pályázati rendszerhez.

1./  Kunbaja  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  úgy  dönt,  hogy  a
Bursa Hungarica Felsőoktatási  Önkormányzati  Ösztöndíjpályázat  2014.  évi
fordulójához  csatlakozni  kíván,  és  felhatalmazza  a  polgármestert  a
csatlakozási szerződés aláírására.

Határidő: 2013. október 11.
Felelős: Franzné Lakner Éva polgármester

2./  Kunbaja  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  felkéri  a
Humánszolgáltatási Bizottságot, hogy a beérkezett pályázatokat véleményével
terjessze a Képviselő-testület elé elbírálásra.

Határidő: 2013. december 14.
Felelős: Franzné Lakner Éva polgármester

T i z e d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

10./ Bejelentések

Franzné Lakner Éva polgármester: A napirendi ponthoz nincs bejelentése. 

T i z e n e g y e d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

11./ Egyebek

- Kunbajai Sport Egyesület kérelme

Franzné Lakner Éva polgármester: A Sport Egyesület  vezetője kérelemmel
fordult  a  Képviselő-testülethez.  Pályázaton  nyertek  a  Magyar  Labdarúgó
Szövetségtől  4.244.731,-  Ft-ot.  Ebből  az  összegből  az  öltöző  felújítására
943.569,-  Ft-ot  fordíthatnak  (az  egész  épület  külső  tatarozása,  ablakok
javítása, festése, hazai öltöző mettlachizása). A program megvalósításához, a
felújításhoz szükséges önrész 404.386,- Ft, az önkormányzattól kérnének erre
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a  célra  300.000 Ft  támogatást.  Önkormányzati  épületben van az  öltöző,  a
felújításra fordítható összeget az épületre költik.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Támogatja a kérelmüket, az öltöző
felújítását már régóta tervezik.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Javasolja,  hogy  a  Képviselő-testület
támogassa az SE kérelmét, és biztosítsanak az önerőhöz 300.000 Ft-ot. Ezután
ismertette a határozati javaslatot.

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  6  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

98/2013.(IX.16.) öh.  H a t á r o z a t
Kunbajai Sport Egyesület támogatása

Kunbaja Községi Önkormányzat Képviselő-testülete, az önkormányzat 2013.
évi  költségvetésében  szereplő  támogatási  előirányzat  terhére  300.000-Ft.
összegű  támogatást  nyújt  a  Kunbajai  Sport  Egyesület  részére  a  Magyar
Labdarúgó  Szövetség  által  jóváhagyott  sportfejlesztési  program
megvalósításához  szükséges  –  az  egyesület  által  vállalandó  -  önrész
finanszírozására.

Határidő: azonnal
Felelős: Polgármester

- A kunbajai általános iskola pedagógusainak kérelme  

Franzné Lakner Éva polgármester: A Kunbajai Általános Iskola pedagógusai
kérelemmel fordultak a Képviselő-testülethez. Kérték, hogy az önkormányzat
biztosítsa  részükre  a  kedvezményes  étkezés  lehetőségét.  Ismertette  a
pedagógusok levelét. (a levél a jegyzőkönyv mellékletét képezi).
Az ebéd térítési díja 660 Ft/fő/nap. Véleménye szerint, ha a pedagógusoknak
biztosítják a kedvezményes étkeztetést, akkor az önkormányzati dolgozóknak
is biztosítsák.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Mennyi  a  konyha  kapacitása,
mindenki belefér? Ha a kapacitás elbírja, támogatja. A nyersanyagnormába
férjen bele.
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Franzné Lakner Éva polgármester: Elbírja a konyha, 10 fő pedagógusról lenne
szó. Biztosítsák ezen kívül az önkormányzat dolgozóinak is a lehetőséget. 400
Ft/fő/nap díjnál ne legyen kevesebb a fizetendő díj.

Dr. Lovas László képviselő: Korrektnek tartja a 400 Ft/fő/nap térítési díjat.

Pálosi  Jánosné  képviselő: Ingyen  ne  egyen  senki  sem.  Véleménye  szerint
fizessenek a szakácsok is az ebédért.

Barnáné dr.  Jámbor Dominika képviselő:  Nem tehetik kötelezővé nekik az
étkezést.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Javasolja,  hogy  a  Képviselő-testület
biztosítsa  a  kedvezményes  étkezés  lehetőségét  a  pedagógusoknak  és  az
önkormányzati dolgozók részére. Ezután ismertette a határozati javaslatot.

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  6  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

99/2013.(IX.16.) öh.  H a t á r o z a t
Kedvezményes étkezés

Kunbaja  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  Bácsalmási  Körzeti
Általános  Iskola  és  Alapfokú  Művészeti  Iskolájának  Kunbajai  Általános
Iskolájában pedagógusi, technikai munkakörben, valamint a Kunbaja Községi
Önkormányzatnál  és  a  Kunbajai  Közös  Önkormányzati  Hivatalnál
köztisztviselői, közalkalmazotti, Mt. szerinti  jogviszonyban foglalkoztatottak
részére,  igény esetén napi egyszeri  alkalommal (ebéd) étkezési  lehetőséget
biztosít 400.-Ft. térítési díj ellenében.

Határidő: 2013. 09. 16. napjától folyamatos
Felelős: polgármester

- Dimovics Antal bácsalmási lakos felajánlása  

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Ismertette  Dimovics  Antal  bácsalmási
lakos  önkormányzathoz  írt  levelét,  amelyben felajánlotta  az  önkormányzat
részére a Kunbaja Petőfi u. 2. szám alatti ingatlanát „ingyen és bérmentve”.
Nem  támogatja,  hogy  az  önkormányzat  elfogadja  a  felajánlást,  mert  egy
romos házról van szó, amit le kell bontani, és csak költség van vele, pénz
pedig nincs rá.
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Szabó  Erika  képviselő: A  tulajdonos  megkapta  a  felszólítást  az  ingatlan
rendbetételére.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Az ingatlan tégla vagy vályog? Ha
tégla, az önkormányzat lebonthatná, és a téglát értékesíthetné.

Franzné Lakner Éva polgármester: Az önkormányzatnak nincs pénze erre. A
közmunkásokat pedig nem meri oda engedni bontani, ez komoly munka és
felelősség.  Ha  véletlen  egy  baleset  történik  a  bontás  során  beláthatatlan
következményei lehetnek.  Ha az önkormányzat tulajdonába kerül az ingatlan,
a felelősség is a miénk.

Szöllősi Csaba jegyző: Nem egyedi a probléma, kb. 20-30 ilyen épület van a
településen.  Szóban  többen  is  felajánlották  az  önkormányzatnak  az
ingatlanukat.  Vállalkozó  kellene,  aki  szakszerűen  elbontaná  az  épületet  az
anyagért. Ebben közreműködhetne a Hivatal.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: A Racsmány Jánosnak fel kellene
mérni  ezeket  az  ingatlanokat,  hogy  mennyibe  kerülne  azok  helyreállítása.
Mert  ha  tulajdonos nem gondoskodik  a  helyre  állításáról,  akkor  úgy is  az
önkormányzat gondja lesz.

Franzné Lakner Éva polgármester: Álláspontja szerint, ha a tulajdon jog nem
kerül  át  az  önkormányzathoz,  akkor  az  önkormányzatnak  nincs  gondja,
költsége az elhagyott ingatlanokkal, hanem kizárólag a tulajdonost terheli a
helyreállítás és egyéb költségek.

Szommer  Károly  a  Bácsalmási  Járási  Hivatal  vezetője: Megkeresték  az
Állami Vagyonkezelőtől. Egy ingatlan végrehajtás során a Magyar Államra
szállt a tulajdonjog. Mi történjen a házzal? A Vagyonkezelő nem mondhatja
meg, hogy ki bonthatja le a házat. A bontáshoz szakhatóságok kellenek, ez
pénzbe  kerül.  Mi  a  Bajai  Építéshatósághoz  tartozunk.  A  II.  fokú  hatóság
bontassa  le  és  számlázza  ki  a  Kormányhivatalra.  Ha  nem  bontják  le,
bírságolás történik. Mindenki szabadulni szeretne az ilyen ingatlanoktól.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Továbbra  is  javasolja,  hogy
Racsmány János mérje fel a kérdéses ingatlanokat.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Fel  fogja  kérni  a  műszaki  ügyintézőt
nézzen utána a lehetőségeknek, költségeknek. 
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Tímár Judit alpolgármester: Keressenek vállalkozót a bontásra, segítsenek az
ügyfélnek.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Nem kell bevállalni, csak segíteni.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Javasolja,  hogy  a  következő  testületi
ülésen térjenek vissza a témára, addig utánanéznek a lehetőségeknek.

A Képviselő-testület határozathozatal nélkül tudomásul vette a polgármester
javaslatát.

Miután  több napirendi  pont  nem volt,  a  polgármester  a  Képviselő-testület
ülését 1630 órakor bezárta.

Kmf.

Franzné Lakner Éva   Szöllősi Csaba
     polgármester               jegyző

Jegyzőkönyv-hitelesítő:

dr. Lovas László
képviselő
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